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INTERPELACJA  

 

 

 
Dotyczy: Działalności prowadzonej na terenie Fortu II 

 

 

 Szanowny Panie Prezydencie. 

 

 Mieszkańcy Żegrza z przykrością przyjęli informację, jakoby zagrożona była działalność 

prowadzona na terenie Fortu II na Żegrzu. Z pozyskanych informacji wynika, iż Fundacja Fort będąca 

najemcą obiektu zmuszona jest zakończyć współpracę z ZKZL ze względu na niekorzystne warunki 

wskazane w projekcie umowy najmu. Warto podkreślić, że w prace porządkowe na terenie fortu 

włączało się cyklicznie wielu mieszkańców, wolontariuszy. Wspólnie urządzona przestrzeń służyła 

mieszkańcom, jako miejsce kultury. Ratajscy harcerze korzystali z przestrzeni jako zuchówki. Fort 

Kultury – jak nazywano przestrzeń zaczynała wpisywać się w świadomości mieszkańców coraz 

bardziej. 

 W związku z powyższym, mając na uwadze nierealne do spełnienia dla żadnego  

z potencjalnych najemców warunków proszę o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania: 

 

1. Jakie Miasto Poznań ma plany wobec Fortu II po wygaśnięciu obecnie obowiązującej umowy 

najmu? Czy Miasto Poznań może zagwarantować, że po rozwiązaniu umowy znajdzie się inny 

najemca, który zadba o obiekt w sposób niepogarszający jego stan techniczny? 

2.  Czy Miasto Poznań widzi możliwości realizacji działań w niezmienionej formie,  

jak dotychczas przez obecnego najemcę? Jeżeli nie, to dlaczego? 

3. Dlaczego Miasto Poznań jest nieprzychylne organizacji pozarządowej, która podjęła się 

trudnej działalności mającej na celu zabezpieczenie oraz „ożywienie” fortyfikacji do tej pory 

zaniedbywanej? 



 
 

4. Z czego wynikają nierealne do spełnienia warunki umowy zaproponowane przez ZKZL 

względem najemcy? 

5. Czy najemcy innych fortyfikacji poznańskich również muszą spełniać podobne wymagania 

wskazane w umowach? 

6. Czy Fundacja Fort najmując przestrzeń po raz pierwszy miała świadomość obowiązków, które 

będą nałożone na nią w perspektywie czasu? (czy obecnie przedstawiony projekt umowy 

znacząco różni się od pierwotnej umowy?) 

7. Czy ZKZL wypłaci dotychczasowemu najemcy rekompensatę za poniesione koszty (remonty, 

uprzątnięcie terenu, zabezpieczenie, itd.) Jeżeli tak, to w jakiej kwocie? 

 

Proszę o udzielenie odpowiedzi na powyższe pytania. Jednocześnie apeluję o podjęcie działań 

koniecznych do umożliwienia prowadzenia dalszej działalności kulturalnej w niezmienionej 

formie na terenie Fortu II. Proszę o organizację spotkania pomiędzy ZKZL, Prezydentem,  

a przedstawicielami najemcy celem omówienia warunków dalszej współpracy. Fort Kultury 

jak nazywają go mieszkańcy Żegrza powinien działać dalej. 
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        Z poważaniem, 

 

    (-)  Łukasz Kapustka 

 

              Radny Miasta Poznania 


